
 
 
Drie families leggen samen met vrienden Het Beekenbos aan 
 

Aanleg eigen familiebos helpt bij 
compenseneren van CO2-uitstoot  
 
Je wilt graag zorgvuldig met de aarde omgaan en daarom jouw persoonlijke CO2-uitstoot 
zoveel mogelijk beperken. Tegelijkertijd voel je de begrijpelijke behoefte om regelmatig 
jouw kinderen en kleinkinderen in het buitenland te bezoeken. 
Drie families hebben een creatieve oplossing bedacht voor dit lastige dilemma. Zij planten, 
als compensatie voor hun ‘footprint’, nieuwe bossen aan. Samen met vrienden 
onderhouden zij sinds een aantal jaren zes hectare bos aan de Bergbosweg en Keunenhoek 
in gemeente Cranendonck. 
Wat de initiatiefnemers, verenigd in stichting Het Beekenbos, betreft blijft het daar niet 
bij. Zij hebben de ambitie om in de komende jaren nog tien tot veertien hectare bos te 
realiseren. Bij voorkeur in Cranendonck. 
 
Gerard Sipkema is secretaris van het 
stichtingsbestuur. Nóg; per 1 september 

draagt hij het secretariaat over aan zoon 
Jacco. De Sipkema’s vormen samen met 

De onthulling van het informatiebord bij het Keunenhoek-bos, met tweede van links initiatiefnemer Joost van Beek. 



de families Van Beek en Bangma al jaren 
de ruggengraat van Het Beekenbos. In de 
loop van de afgelopen jaren hebben zich 
ook meerdere vrienden en bedrijven (“er 
is nog ruimte voor meer kleine bedrijven”) 
bij het bijzondere initiatief aangesloten.  
De oorsprong van het idee van Het 
Beekenbos ligt bij Joost van Beek senior. 
De voormalig manager van Dienst 
Landelijk Gebied presenteerde tijdens een 
familiedag een plan voor de compensatie 
van ‘footprint’ van hem en zijn 
gezinsleden. “Van Beek is een grote 
familie, waarvan enkele leden over de 
hele wereld wonen en werken. Zo woonde 
toen een van de zoons van Joost in 
Ecuador. Om daar te kunnen komen kun je 
niet anders dan met het vliegtuig.”  
Voor Van Beek voelde dat ongemakkelijk. 
Natuurlijk wilde hij regelmatig zijn zoon, 
schoondochter en kleinkinderen in de 
armen kunnen sluiten, maar hij besefte 
ook dat hij daarmee bijdraagt aan een 
hogere CO2-uitstoot. ‘Kunnen we dat niet 
compenseren én kunnen we dat niet  

 

 
samen doen?”, was zijn tweeledige vraag 
aan de rest van de familie.  
 
Bos in Nederland gekocht 
Zwager Gerard Sipkema werd, vanwege 
zijn bestuurlijke ervaring, al snel bij de 
uitwerking van het initiatief betrokken. 
Samen met onder meer vriend Jos 
Teeuwisse en een aantal deskundige 
adviseurs. Sipkema: “We hadden eerst het 
idee een bos in Zweden en later Polen aan 
te kopen, maar dat bleek te ingewikkeld. 
Op dat moment hebben we besloten om 
in Nederland een bosperceel te gaan 
zoeken.” De stichting kwam uit bij een 
bosperceel van 4,5 hectare aan de 
Bergbosweg in de gemeente Cranendonck, 
dat tot dan eigendom was van een 
aannemersbedrijf. “We hebben het bos 
gekocht en vervolgens nieuwe bomen 
aangeplant. Nu, zes jaar later, durf ik te 
zeggen dat het een heel mooi bos is 
geworden.”  
Dat erkent ook zoon Jacco Sipkema, 
hoewel hij eerst wat sceptisch was over de 
aankoop van het perceel aan de 
Bergbosweg. “Het idee was toch nieuwe 
natuur toevoegen om CO2 te 
compenseren, dus waarom, was mijn 
eerste reactie, koop je dan een bestaand 
bos? Ik heb al snel gemerkt dat toch wat 
genuanceerder ligt. Door in een bosgebied 
op de kale plekken nieuwe bomen aan te 
planten voeg je natuur toe, maar wordt 
ook het bos diverser. Door de rest van het 
bos in stand te houden blijft de al 
gerealiseerde opslag van CO2 behouden. Gerard Sipkema 



Overigens doen we meer dan dat en 
kopen we juist ook onbeboste (voormalige 
agrarische) grond op om die te bebossen.” 
 
Behapbaar blijven 
In 2021 kocht de stichting een voormalig 
landbouwperceel (1,5 hectare) aan de 
Keunenhoek van Groen Ontwikkelfonds 
Brabant. “We hebben al een volgend 
gebied op het oog waar wij eveneens bos 
van kunnen maken. Tegelijkertijd willen 
we ook niet té groot worden. Wij willen 
uiteindelijk niet meer dan 16 tot 20 
hectare bos in ons bezit hebben. Het moet 
wel behapbaar blijven”, zegt Sipkema 
senior.  
Het is aan de volgende generatie om aan 
die ambitie invulling te geven. Zoals aan 
Jacco Sipkema, die per 1 september de 
bestuurszetel van zijn vader overneemt. 
Jacco maakte deel uit van een 
klankbordgroep, bestaande uit jongere 
familieleden, die, elk vanuit hun expertise, 
meedenken over de doorontwikkeling van 
de stichting.  “Ik zie het als onze opdracht 
om te zorgen voor continuïteit én de 
gewenste uitbreiding. Tot het nu 
afgesproken maximum van 20 hectare.” 
Die groei wordt gefinancierd uit onder 
meer de bijdragen van de familieleden en 
andere donateurs. Op de website 
www.beekenbos.eu staat een rekenmodel 
waarmee de deelnemers hun ecologische 
voetafdruk kunnen berekenen. Op basis 
daarvan doen zij een eenmalige of een 
jaarlijkse donatie. Gemiddeld gaat het om 
€ 9 per duizend gereisde kilometers. 
“Maar het staat de donateurs vrij om daar 
van af te wijken”, zegt Gerard. Naast de 
bijdragen van de deelnemers verwerft de 
stichting ook subsidies en wordt voor het 
onderhoud een beroep gedaan op de 
vrijwillige inzet van familieleden en 
vrienden. Jacco: “We organiseren een 
paar keer per jaar werkdagen waar 
iedereen die dat wil kan komen helpen.” 
 

 
 
Kopieerbaar? 
Is het idee van Het Beekenbos eenvoudig 
kopieerbaar? “Ja”, zegt Jacco, met een 
lichte aarzeling. “Belangrijk is wel dat de  
basis waarmee je start niet té smal is. Het 
is bijvoorbeeld belangrijk voldoende 
kennis te hebben, of anders te 
verzamelen, over mogelijke 
subsidieregelingen. Verder is het, zo 
hebben wij gemerkt, goed om een of twee 
bestuursleden in de buurt van jouw bos te 
hebben wonen. Dat is bij ons niet zo (de 
drie families komen uit Alphen, 
Amersfoort en Bennekom – red.) en dat is 
op sommige momenten toch lastig. 
Gelukkig houden lokale sympathisanten 
voor ons een oogje in het zeil, maar het 
zou beter zijn om zelf dichterbij te 
wonen.” 
 
 
 

Jacco Sipkema 



Mary Fiers, directeur van Groen 
Ontwikkelfonds Brabant, is blij met 
initiatieven als Het Beekenbos. “Het vraagt 
visie en actiebereidheid om op deze 
manier het heft in eigen hand te nemen. 
Je bewust zijn van de sporen die je 
achterlaat en bereid zijn om 
verantwoordelijkheid te nemen voor de 
compensatie ervan; het past in de trend 
dat steeds meer particulieren en 
organisaties beseffen dat, wil Brabant ook 
in de toekomst natuurrijk blijven, zij ook 
zelf aan de slag kunnen. Je kunt dus meer 
doen dan op een CO2-compensatie-knopje 
drukken als je gaat vliegen. Groen 
Ontwikkelfonds Brabant heeft Het 
Beekenbos financieel ondersteund bij hun 
bosplannen. Zoals we iedereen die de 
schouders zet onder het realiseren van het 
Natuurnetwerk Brabant willen helpen.” 
 
Op de website www.beekenbos.eu is meer 
informatie te vinden over Het Beekenbos. 
Op de site staat ook de beschrijving van 
een wandeling van de ene locatie 
(Bergbosweg) naar de andere 
(Keunenhoek). Of vice versa. 


